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                                                                        З А П И С Н И К 
 

са 14. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 04. 03. 2008. године, у времену од 10.30 до 11.45 часова 
 
 
Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, Шефик Џаферовић, 
Слободан Шараба, Јозо Крижановић, Хазим Ранчић, Адем Хускић, Винко Зорић, Мирко 
Околић и Душанка Мајкић.  
 
Одсуство са сједнице оправдали су: Драго Калабић, Иво Миро Јовић и Сулејман Тихић. 
 
Сједници су присуствовали представници Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ и 
гости: 
 

- Ранко Нинковић, генерални секретар Предсједништва БиХ; 
- Марина Пендеш, замјеник министра одбране БиХ; 
- Момчило Новаковић, посланик у Представничком дому Парламентарне скупштине 

БиХ; 
- Урлих Хајдер, Душан Золер, Вилдана Дрљевић и Јасна Драгичевић, Мисија ОЕБС-а у 

БиХ; 
- Лејла Хаџихасановић, Штаб НАТО-а у Сарајеву; 
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ,  Жељко 

Грубешић, савјетник у Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ, и Јовица 
Катић, стручни сарадник. 

 
Сједници је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ. Он је нагласио да је 14. сједница требало да буде одржана 26. 02. 2008. 
године, али је отказана због одржавања јавне расправе о Предлогу закона о 
денационализацији у БиХ, на којој је жељело учествовати више чланова Заједничке комисије 
за одбрану и безбједност БиХ. Стога је ова сједница заказана за данашњи дан, док су се у 
међувремену, због хитности рјешавања одређених питања, 20.02.2008. године, одржале 15. и 
16. сједница овог радног тијела. 
 
За разматрање на сједници предложен је сљедећи 
 
 
                    ДНЕВНИ РЕД: 
 

1. Верификовање Записника са 12. сједнице Заједничке комисије; 
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2. Разматрање Предлога закона о измјенама Закона о учешћу припадника Оружаних 

снага БиХ, полицијских службеника, државних службеника и осталих запосленика у 
операцијама подршке миру и другим активностима у иностранству - друга комисијска 
фаза (предлагач: Савјет министара БиХ); 

3. Разматрање Одлуке о утврђивању кандидата за генералске позиције у Оружаним 
снагама Босне и Херцеговине (подносилац: Предсједништво БиХ); 

4. Разговор са представницима Државне интерресорне комисије за НАТО и ПфП у 
испуњењу обавеза из ИПАП-а и предстојећим активностима, у вези са Самитом 
НАТО-а у Букурешту; 

5. Разматрање Извјештаја и активности о спровођењу транзиције за период 
      01. 10. 2007 – 31. 01. 2008. године (подносилац: Министарство одбране БиХ); 
6. Информација о реализацији активности НАТО Труст Фонда за БиХ (подносилац: 

Министарство одбране БиХ); 
7. Текућа питања: 

a) Позив ОЕБС-а за семинар о безбједносној политици са фокусом на регионалну 
безбједносну сарадњу у Југоисточној Европи, Бутмир, 06. и 07. 03. 2008. године, 

б)   Позив Скупштине Западноевропске уније за колоквијум о набавци опреме за 
      потребе одбране у Европи, Ливерпул, 07 – 09. 04. 2008. године, 
ц)  Регионална конференција о теми: "Регионална сарадња, пружање помоћи у  
      кризним ситуацијама и природним катастрофама", 
д)  Позив за учешће на курсу о безбједносној политици у новој Европи, Стокхолм,  
     05.- 15. 05. 2008. године, 
е)  Информација о посјети Министра одбране и делегације Сената Републике Чиле, 
ф)  Информација о посјети делегације Одбора за одбрану Републике Словеније, 
г)  Информација о посјети амбасадора САД у БиХ, Њ.е. Чарлса Л. Инглиша, 
х)  Информација о посјети бригадног генерала Улриха Хајдера, директора Одјела за 
     безбједносну сарадњу Мисије ОЕБС-а у БиХ, 
и)  Конференција о теми: “Иницијативе за контролу ватреног оружја у Југоисточној  
     Европи“, Загреб, Ракитје, 22 - 24. 04. 2008. године. 
 

Предложени дневни ред чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили. 
 
 
Ад. - 1. Верификовање Записника са 12. сједнице Заједничке комисије  
 
Мирко Околић имао је примједбу на дио Записника на 9. страници, који се односи на 
његову дискусију у вези са тачком 5. дневног реда. Дио који говори о пооштравању казнене 
политике у вези са злоупотребом опојних дрога треба исправити у смислу да се та политика 
треба досљедно спроводити. 
Затим је Записник са 12. сједнице, са наведеном корекцијом, усвојен једногласно. 
 
Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о измјенама Закона о учешћу припадника 
             Оружаних  снага БиХ, полицијских службеника, државних службеника и  
             осталих запосленика у операцијама подршке миру и другим активностима у 
             иностранству - друга комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ) 
           
 
I - Разматрање Предлога закона у другој комисијској фази 
 
Бранко Зрно информисао је да су домови ПСБиХ усвојили принципе овог закона, те да се о 
њему води расправа у другој комисијској фази. Истакао је да је амандман на Предлог закона 
поднио посланик Момчило Новаковић. 



 3
Момчило Новаковић навео је да је поднио амандман на члан 2. Предлога закона, којим 
предлаже његово брисање. Циљ овог амандмана је да припадници резервног састава ОСБиХ 
не могу бити дијелом босанскохерцеговачких мировних мисија у иностранству, чак ни под 
условом добровољности, јер би то у знатној мјери оптеретило Буџет БиХ за ове намјене. 
Оцијенио је да постојећи број професионалног састава омогућује успјешност испуњења 
задатака ових мисија.  
Шефик Џаферовић навео је да је БиХ спровела реформу одбране у двије фазе, те да је овај 
закон донесен управо између те двије фазе. Сматра да што прије треба ускладити комплетан 
текст овог закона са Законом о одбрани БиХ, те сматра да би Заједничка комисија данас 
требало да подржи Предлог закона. Босна и Херцеговина мора почети развијати резервни 
састав, који је обавезан у складу са законским рјешењима, те је стога добро упутити га у 
мировну мисију у иностранство ради пружања хуманитарне помоћи. 
Душанка Мајкић истакла је да је у досадашњим расправама о Буџету институција БиХ за 
ову годину наведено да се његов највећи дио троши на одбрану, а највећи дио тог буџета  
одваја за њен персонал. То је велика количина новца и постоје двије могућности за рјешење, 
да се повећају финансијска средства за ову област, што је немогуће, или да се смањи број 
војника. Ако се говори о смањењу броја војника у ОСБиХ, упитала се зашто сада треба 
повећавати резервни састав. Закључила је да ОСБиХ од 10.000 професионалних војника има 
довољан капацитет за слање припадника у мировне мисије у иностранство. 
Слободан Шараба рекао је да су његови ставови на трагу расправе коју су водили Момчило 
Новаковић и Душанка Мајкић. Навео је да БиХ има непопуњене Оружане снаге и да се овим 
законским предлогом тражи њихова додатна попуна, уз свакако превелика буџетска 
издвајања за те потребе. Нагласио је да није добар тренутак за овакву измјену Закона, те да 
ће она можда бити објективна и коректна за годину-двије, када дође до коначне попуне 
ОСБиХ. 
Марина Пендеш образложила је  разлоге за доношење измјене овог закона. Овим измјенама 
Министарство одбране БиХ жељело је омогућити да БиХ за годину-двије има ангажовано 
додатно људство у наведеним мисијама. Истакла је и да наведене измјене у овом тренутку не 
траже додатна финансијска средства. Постоји претпоставка да ће за отприлике три године 
постојати потреба за ангажовањем додатних средстава, али они вјерују да ће у том периоду 
Министарство одбране БиХ у потпуности завршити попуну својих кадрова.  
Мирко Околић навео је да нема разлога за журбу у погледу доношења измјена овог закона. 
С обзиром да БиХ још увијек нема попуњену кадровску структуру унутар Министарства 
одбране БиХ и ОСБиХ, те пошто је готово сигурно да након доношења не би био 
имплементиран у наредних годину дана, навео је да је још преурањено говорити о оваквом 
предлогу и да о томе треба причати тек након годину-двије, те ће у том смислу подржати 
предлог амандмана који је дат на овај предлог закона. 
Адем Хускић истакао је да не вјерује да Савјет министара БиХ, доносећи овај законски 
предлог, није имао у виду ствари које се покушавају измијенити предложеним амандманима, 
те зато сматра да изјашњавање не треба одгађати за неко друго вријеме. Нагласио је да је, 
читајући одредбе Закона које се односе на попуну упражњених радних мјеста, ову измјену 
схватио као измјену којом би се смањили трошкови и ангажовали људи којима је престала 
служба у Оружаним снагама. 
 
Резултати одлучивања 
 
По окончању расправе, чланови Комисије изјаснили су се прво о амандману Момчила 
Новаковића.  
Са шест гласова „за“, три гласа „против“, без гласова „уздржан“, али без потребног гласа 
„за“ члана Заједничке комисије из бошњачког народа, одбијен је амандман Момчила 
Новаковића. 
 
Потом се приступило гласању о Предлогу закона у цјелини. 
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Са пет гласова „за“, три „против“ и једним гласом „уздржан“, али без гласа „за“ чланова из 
српског народа, Заједничка комисија одбила је Предлог закона о измјенама Закона о учешћу 
припадника Оружаних снага БиХ, полицијских службеника, државних службеника и осталих 
запосленика у операцијама подршке миру и другим активностима у иностранству у цјелини.  
 
Ад. - 3. Разматрање Одлуке о утврђивању кандидата за генералске позиције у 
             Оружаним снагама Босне и Херцеговине (подносилац: Предсједништво БиХ) 
 
Бранко Зрно упознао је чланове Заједничке комисије са Одлуком коју је доставило 
Предсједништво БиХ, те са предлогом о шест кандидата за генералске позиције у ОСБиХ. 
Адем Хускић истакао је да би потврда Одлуке требало да буде свечани дио сједнице, јер 
Заједничка комисија предлаже домовима Парламентарне скупштине БиХ генерале за 
именовање. Потом је упитао зашто нису достављене биографије свих кандидата, те да ли су 
сви кандидати добили све сагласности које су им потребне.  
 
На ова питања одговорила је Марина Пендеш. Појаснила је да је Министарство одбране 
БиХ све биографије кандидата доставило раније Предсједништву, те да њихова кандидатура 
уопште не би била разматрана на сједници Предсједништва БиХ да нису добили све 
потребне сагласности. 
 
Заједничка комисија потом је једногласно, са девет гласова „за“, подржала Одлуку 
Предсједништва БиХ о утврђивању кандидата за генералске позиције у Оружаним снагама 
БиХ и упутила је домовима ПСБиХ на потврђивање. 
 
Ад. - 4.  Разговор са представницима Државне интерресорне комисије за НАТО и ПфП у 
               испуњењу обавеза из ИПАП-а и предстојећим активностима, у вези са Самитом  
              НАТО-а у Букурешту 
 
Марина Пендеш информисала је присутне да су она и Игор Црнадак чланови Интерресорне 
комисије за ПфП и НАТО, те да би вољела, уколико је могуће, да се разматрање ове тачке 
дневног реда пролонгира за неку од наредних сједница, с обзиром да је господин Црнадак 
службено одсутан.  
 
Чланови Заједничке комисије прихватили су наведену сугестију Марине Пендеш и одгодили 
разматрање ове тачке дневног реда за неку од наредних сједница Заједничке комисије. 
 
Ад. - 5. Разматрање Извјештаја и активности о спровођењу транзиције за период 
              01.10.2007- 31.01.2008. године (подносилац: Министарство одбране БиХ) 
 
Марина Пендеш истакла је да је Министарство одбране БиХ протекле године успјело 
организовати Оружане снаге БиХ у складу са одлуком Предсједништва БиХ. Основни 
проблем с којим се тренутно сусрећу односи се на нерјешавање питања неперспективне 
имовине. Савјет министара БиХ усвојио је у међувремену један споразум којим би се питање 
ове имовине требало донекле ријешити, али споразум нису потврдила оба ентитета. Сљедећи 
проблем је попуна ОСБиХ, с обзиром на њену старосну структуру. Великом броју лица 
престао је ангажман у ОСБиХ и Министарство одбране ће у вези с тим вјероватно донијети 
одлуку о пријему одређеног новог броја припадника ОСБиХ. Министарство одбране је стога  
већ припремило нацрт конкурса за пријем нових лица, и то: приправника, државних 
службеника, официра и подофоцира, те цивилних лица. Истакла је и да припадници ОСБиХ 
имају обавезу и да помогну свим цивилним структурама у БиХ. На крају је сугерисала 
Заједничкој комисији да организује једну тематску сједницу у вези са питањем 
неперспективне имовине.  
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Након расправе, Заједничке комисије једногласно је подржала Извјештај и активности о 
спровођењу транзиције за период 01.10.2007–31.01.2008. године 
 
Ад. - 6. Информација о реализацији активности НАТО Труст Фонда за БиХ  
             (подносилац: Министарство одбране БиХ) 
 
Марина Пендеш навела је да је реализација активности путем НАТО Труст Фонда за 
збрињавање вишка песонала заједнички успјех свих институција у БиХ, јер је на тај начин 
успјешно смањен број особља у војним структурама БиХ, те су сложене и друштвено 
осјетљиве активности реформе одбране у БиХ реализоване без социјалних посљедица и 
већих немира. 
 
Чланови Заједничке комисије потом су без расправе примили к знању Информацију о 
реализацији активности НАТО Труст Фонда за БиХ, коју је поднијело Министарство одбране 
БиХ. 
 
 
Ад. - 7. Текућа питања: 
 

a) Позив ОЕБС-а за семинар о безбједносној политици са фокусом на регионалну 
безбједносну сарадњу у Југоисточној Европи", Бутмир, 06. и 07. 03. 2008. године 

 
Заједничка комисија за одбрану и безбједност одредила је да овом семинару присуствују 
Бранко Зрно и Жељко Грубешић. 
 

б) Позив Скупштине Западноевропске уније за колоквијум о набавци опреме за 
     потребе одбране у Европи, Ливерпул, 07 – 09. 04. 2008. године 

 
Заједничка комисија закључила је да нико од њених представника неће учествовати на овом 
колоквијуму. 
 

ц) Регионална конференција о теми: "Регионална сарадња, пружање помоћи у  
     кризним ситуацијама и природним катастрофама" 

 
Драгица Хинић укратко је информисала чланове Заједничке комисије о програму 
Регионалне конференције, која ће бити одржана у суорганизацији Заједничке комисије, 
Мисије ОЕБС-а у БиХ, Пакта стабилности, те института East-West из Дубровника. Замолила 
је чланове Заједничке комисије да у наредном периоду дају своје сугестије у вези са 
достављеним материјалом Конференције. 
 

д) Позив за учешће на курсу о безбједносној политици у новој Европи, Стокхолм,  
     05. - 15. 05. 2008. године 

 
Заједничка комисија је закључила да нико од њених представника неће учествовати на овом 
курсу. 
 

е) Информација о посјети Министра одбране и делегације Сената Републике Чиле 
 
Чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили Информацију о посјети министра 
одбране и делегације Сената Републике Чиле. 
 
 
 



 6
ф) Информација о посјети делегације Одбора за одбрану Републике Словеније 

 
Чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили Информацију о посјети делегације 
Одбора за одбрану Републике Словеније. 
 

г) Информација о посјети амбасадора САД у БиХ, Њ.е. Чарлса Л. Инглиша 
 
Чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили Информацију о посјети амбасадора 
САД у БиХ, Њ.е. Чарлса Л. Инглиша. 
 

х) Информација о посјети бригадног генерала Улриха Хајдера, директора Одјела за 
     безбједносну сарадњу Мисије ОЕБС-а у БиХ 

 
Чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили Информацију о посјети бригадног 
генерала Улриха Хајдера, директора Одјела за безбједносну сарадњу Мисије ОЕБС-а у БиХ. 
 

и) Конференција о теми: “Иницијативе за контролу ватреног оружја у Југоисточној  
     Европи“, Загреб, Ракитје, 22 - 24. 04. 2008. године 

 
Заједничка комисија одредила је да овом семинару присуствује Адем Хускић. 
 
 
       Након завршетка расправе о текућим питањима, члан Заједничке комисије Хазим Ранчић 
предложио је да се од надлежних институција БиХ, а у првом реду од Министарства одбране 
БиХ, Министарства безбједности БиХ, СИПА-е, ГП-е и ОБА-е, затражи информација и 
одговори на сљедећа питања: 
 

1) Да ли постоје проблеми у вези са реализацијом техничких претпоставки за рад 
агенција у области обавјештајног и контраобавјештајног рада за који су надлежни 
(евентуални проблеми у вези са инсталирањем опреме за прислушно праћење фиксне 
и мобилне телефоније)? 

 
2) С обзиром на законску и пословничку надлежност Заједничке комисије за одбрану и 

безбједност, од надлежних министарстава и агенција тражи се да доставе 
информације о обавјештајној и контраобавјештајној дјелатности, са посебним освртом 
на организациони, персонални и технички сегмент рада. 

 
 
 
         Записник сачинила                                                                         Предсједавајући 
           Драгица Хинић                                                                         Заједничке комисије 
                                                                                                                      Бранко Зрно 


